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P r o t o k ó ł  nr LX/2023                                  

z obrad LX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku, 

która odbyła się w dniu 25 maja 2023 r.  

w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 11:05 
 

1. Otwarcie obrad LX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej w Kłodzku Pani Elżbieta 

Żytyńska mówiąc: „Otwieram obrady LX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  
 

 

Zgodnie z art. 20 ust.1 pkt 1b obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób 

zwyczajowo przyjęty.  
 

 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska stwierdziła, iż w sesji uczestniczy                   

21 radnych w związku z tym wszystkie podejmowane decyzje będą prawomocne.  
 

Lista obecności radnych na sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Imienny wykaz głosowań radnych podczas sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

3. Wybór sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska zaproponowała 

radnego Pana Piotra Bryłę. Pan radny wyraził zgodę. Innych kandydatur nie 

zgłoszono.  
 

Poddano pod głosowanie kandydaturę Pana Piotra Bryły. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Radny Pan Piotr Bryła został powołany na sekretarza obrad. 

Podczas obrad zostało wręczone Burmistrzowi Miasta Kłodzka Panu Michałowi 

Piszko odznaczenie Polskiego Związku Pszczelarzy.  
 

Głos zabrał Prezes Zrzeszenia Pszczelarzy Ziemi Kłodzkiej Pan Zbigniew 

Hnatiuk: Szanowne Panie i Panowie Radni, mam przyjemność reprezentując 

Zrzeszenie Pszczelarzy Ziemi Kłodzkiej w obecności Zastępcy Przewodniczącego 

Piotra Ososko i członka Zarządu Wojewódzkiego Delegata na Zjazd Krajowy Wiesława 

Krawczyka, wręczyć dyplom uznania Zarządu Polskiego Związku Pszczelarskiego 

medal im. ks. dr. Jana Dzierżona. W związku z tym, że jest to wysokie odznaczenie 

proszę o zabranie głosu upoważnionego członka Zarządu Wojewódzkiego.  
 

Głos zabrał członek Zarządu Wojewódzkiego Polskiego Związku Pszczelarzy: 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałem przekazać, że jeśli chodzi o medal 

Dzierżona który wręczymy Panu Burmistrzowi, to jest to najwyższe obowiązujące 

odznaczenie pszczelarskie. Jan Dzierżon żył w latach 1811 – 1906, był to niespotykany 

człowiek, jak ocenił to ostatnio zmarły pszczelarz z Torunia ks. Eugeniusz Marciniak, 
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który powiedział, że to był książę pszczół, a Kopernik ula. W czasie Jego życia 

obowiązywało bartnictwo, czyli pszczoły żyły w dziuplach i w kłodach. W 1847 roku 

ksiądz Dzierżon po raz pierwszy zastosował ul i to był początek polskiego 

pszczelarstwa, w ogóle pszczelarstwa na świecie. Był prekursorem. I tak jak 

powiedział ks. Marciniak, to był książę pszczół i Kopernik ula. Z racji tego, że od 

kilkunastu lat jestem członkiem Zarządu we Wrocławiu mam ogląd na współpracę 

samorządu z pszczelarstwem i jeśli chodzi o Burmistrza Kłodzka, to jest najlepsza 

współpraca jaką dotychczas spotkałem i stąd jest dla nas zaszczytem i przyjemnością, 

że takie odznaczenie możemy dzisiaj wręczyć. Myślę, że to odznaczenie będzie dalszą 

motywacją do jeszcze lepszej współpracy, bo jak to wszyscy wiemy nie jest tak dobrze, 

żeby nie mogło być jeszcze lepiej. Życzę wszystkiego dobrego i wszelkiej pomyślności.  
 

Na ręce Pana Burmistrza zostało przekazane odznaczenie Polskiego Związku 

Pszczelarzy dla nieobecnej na sesji Pani Weroniki Barańskiej-Grabowskiej Kierownika 

Wydziału Inżynierii Miejskiej i Ochrony Środowiska.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Dziękujemy bardzo Panom ze 

Zrzeszenia Pszczelarzy. Może Panie Burmistrz jest to jakiś symbol, jeżeli nasze 

Kłodzko ma się zamienić w krainę mlekiem i miodem płynące, to życzylibyśmy sobie 

tego bardzo. Niech tak się stanie. Życzmy sobie tego z całego serca. Pszczoły w ogóle 

w tej chwili, to jest symbol zdrowia, dobrobytu i walczymy o te pszczoły w różny 

sposób, bo pszczoły w tych warunkach niestety nie mają dobrze i chcielibyśmy, żeby 

przetrwało ich jak najwięcej, bo są nam jak najbardziej potrzebne. W taką walkę 

angażują się koncerny farmaceutyczne i koncerny kosmetyczne. To są potentaci na 

rynku więc bardzo się cieszymy, że my również możemy zaakcentować to, że jest nam 

bliskie pszczelarstwo i cieszę się bardzo, że Zrzeszenie Pszczelarzy działa bardzo 

długo. Pana Zbigniewa Hnatiuka znam już kilkadziesiąt lat, cały czas jest 

pszczelarzem. I, że miód ma dobroczynne działanie nie tylko pod względem Pań                          

w kosmetyce czy farmakologii, ale także w postaci nalewek, jest w ogóle cudowne, 

oznacza to, że Pan Zbigniew Hnatiuk w ogóle nie zmienił się od tamtej pory kiedy Go 

poznałam, czyli miód ma na pewno takie właściwości dobroczynne i możemy go pić, 

spożywać i smarować się nim od stóp do głów, jeśli mamy tak pięknie wyglądać jak 

Pan Prezes. Bardzo Państwu dziękuję. Gratuluję Panie Burmistrzu raz jeszcze.                           
 

A przed nami druga bardzo ważna część, teraz będzie mi troszeczkę trudniej 

dlatego, że ja się zawsze wzruszam, a przyszło mi w udziale z czego się bardzo cieszę 

powiedzieć kilka słów do Pani Bożenki. Zapraszam do nas Panią Bożenę Lekką-

Sularczyk. Pani Bożenko - bardzo proszę, abyśmy wstali - bo to są lata pracy i też się 

nam Pani Bożenka nie zmieniła, ale zmieniły się czasy i co tu dużo mówić, będzie nam 

Pani brakowało, bo przecież bez Pani pracy, życzliwości by nam było o wiele trudniej. 

Mogliśmy zawsze na Panią liczyć, jest Pani nieodzowną częścią, wspaniałą częścią 

Biura Rady Miejskiej. I z jednej strony jest nam przykro, ponieważ nie będziemy się tak 

często widywać, ale z drugiej strony cieszymy się, że zaczyna Pani nowy też bardzo 

dobry etap dla Pani i dla bliskich. Mam nadzieję, że podczas zasłużonej emerytury 

będzie Pani czerpać z życia garściami, dopisywać będzie Pani zdrowie i będzie Pani 
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zadowolona z każdego dnia. Z całego serca, od nas wszystkich życzenia zdrowia, 

pomyślności, spełnienia marzeń na tej emeryturze. Życzymy Pani wypasionego 

kampera, żeby Pani miała takiego kampera koło domu, żeby Pani nim podróżowała, 

zwiedzała cały świat, tańczyła każdego dnia i cieszyła się ze słońca, z deszczu i ze 

zdrowia i czego sobie Pani tylko życzy.                                                                  

Głos zabrał Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Szanowni Państwo, Droga Pani 

Bożenko, z mojej strony i w imieniu pracowników składam Pani życzenia wszystkiego 

co dobre na nowej drodze życia. Będzie nam tutaj Pani brakowało, ale Pani blisko nas 

mieszka i zawsze Pani może przyjść do Urzędu, porozmawiać, zapraszam serdecznie. 

Życzę wszystkiego dobrego, zdrowia, pomyślności i realizacji nowych planów 

życiowych. Dziękuję bardzo.      
 

Pani Bożena Lekka-Sularczyk: Dziękuję Państwu bardzo, jestem naprawdę mile 

zaskoczona. Dziękuję.    

 

W dalszej części obrad radny Pan Adam Kwas w imieniu Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji zawnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały na druku nr 546 w sprawie rozpatrzenia petycji, z uwagi na zbliżający się 

ustawowy termin jej rozpatrzenia.  
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały na druku nr 546 w sprawie 

rozpatrzenia petycji. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

Projekt uchwały na druku nr 546 został wprowadzony do porządku obrad. 
 

 Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie LX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

3. Wybór sekretarza sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad LIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z pracy między sesjami. 

6. Ocena przygotowanie miasta Kłodzka do sezonu turystycznego. 

7. Ocena przygotowania jednostek organizacyjnych miasta do zabezpieczenia letniego 

wypoczynku dzieci i młodzieży w miejscu zamieszkania i poza nim. 

8. Ocena stanu bezpieczeństwa w mieście. 

9. Sprawozdania z funkcjonowania spółek: Wodociągi Kłodzkie sp. z o.o. oraz Zakład 

Administracji Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Kłodzko sp. z o.o. w roku 2022. 

10. Informacja o działalności jednostek organizacyjnych miasta w roku 2022 w zakresie 

kultury, sportu i rekreacji (Muzeum Ziemi Kłodzkiej, Kłodzki Ośrodek Kultury, Powiatowa i 

Miejska Bibliotek Publiczna w Kłodzku, ZAMG GMK Sp. z o.o. - Kryta Pływalnia, Twierdza, 

Ośrodek Sportu i Rekreacji). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

Kłodzko na lata 2023-2033, druk nr 543. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2023 

rok, druk nr 544. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 

się o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 538. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Aktualizacji „Programu usuwania azbestu z terenu 

Gminy Miejskiej Kłodzko z perspektywą do 2032 r.”, druk nr 539. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na 

czas nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość, z dotychczasowym dzierżawcą, druk nr 541. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na 

czas nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomości, z dotychczasowym dzierżawcą, druk nr 542. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 

gminy w sprawie zniesienia urzędowych nazw miejscowości – części miasta Kłodzka: 

Dolnia, Goszyce, Książek, Leszczyny, Nowy Świat, Ustronie, Zarzecze, druk nr 540. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na nieodpłatne wykorzystanie herbu Miasta 

Kłodzka, druk nr 537. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka,                 

druk nr 545. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji, druk nr 546. 

21. Interpelacje i zapytania radnych. 

22. Wnioski i oświadczenia radnych. 

23. Sprawy różne. 

24. Zakończenie sesji. 
 

4. Przyjęcie protokołu z obrad LIX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

Protokół nr LIX został przyjęty. 
 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z pracy między sesjami.                      

(Zał. nr 3) 

Uwag i zapytań do sprawozdania nie stwierdzono. 
 

6. Ocena przygotowanie miasta Kłodzka do sezonu turystycznego.                          
(Zał. nr 4) 

Materiał został przedłożony radnym i był omawiany na Komisji Budżetu, Finansów 

i Polityki Gospodarczej oraz Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki.  

Uwag i zapytań do przedłożonego materiału nie stwierdzono.  

7. Ocena przygotowania jednostek organizacyjnych miasta do 
zabezpieczenia letniego wypoczynku dzieci i młodzieży w miejscu 
zamieszkania i poza nim. (Zał. nr 5) 

Materiał został przedłożony radnym i był omawiany na Komisji Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Sportu i Turystyki oraz Komisji Edukacji i Kultury.  

Uwag i zapytań do przedłożonego materiału nie stwierdzono.  
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8. Ocena stanu bezpieczeństwa w mieście. (Zał. nr 6)  
Materiał został przedłożony radnym przez Straż Miejską w Kłodzku oraz Komendę 

Powiatową Policji i był omawiany na Komisji Budżetu, Finansów i Polityki 

Gospodarczej oraz Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego.   

Głos zabrała radna Pani Teresa Ludwin: Szanowni Państwo, stan bezpieczeństwa 

miasta w dużej mierze zależy od jednostek takich jak Policja, Straż Miejska, samorząd, 

czy Powiat. Ci którzy obserwują jakie wynikają zagrożenia w mieście, co się dzieje 

wieczorami, jakie niepokojące zdarzenia miały miejsca, to ma też ogląd na tą sytuację. 

W ostatnich dniach mieliśmy takie zdarzenie, że dwóch pijanych mężczyzn okrutnie 

bije też pijanego młodego człowieka, po tym biciu, zakrwawieniu wyciągają w pewnym 

momencie nóż. Dramat, gdy to się widziało, oglądało. Wcześniej też były różne 

wydarzenia. Chciałam powiedzieć, że obserwując działania naszej Straży Miejskiej, bo 

ocena jak działa Policja - to temu się przyglądajcie, co się dzieje, jak reaguje, jak długo 

to trwa i czy reagują, nasza Straż Miejska reaguje. Gdy to wydarzenie miało miejsce, 

nasz Komendant pojawił się, bo też Policja była wzywana, nasz Komendant się pojawił 

i na kamerze monitoringu widać kiedy ci sprawcy odchodzą w dół ul. Wita Stwosza i za 

chwilę druga kamera monitoringu pokazuje, że nasz Komendant jak z filmów 

o kowbojach i szeryfie prowadzi po chwili dwóch sprawców „za fraki”. Ocena Policji              

w tej chwili, to nie jest moja rola, ale działanie tej jednostki pozostawia bardzo dużo do 

życzenia, dlatego musimy wspierać naszą Straż Miejską, strażników. Dużo się dzieje, 

możemy się czasem denerwować, że ledwo człowiek na chwilę gdzieś tam stanął, 

a Straż Miejska już jest i wskazuje, że stanąłeś niewłaściwie, ale to są te działania 

dotyczące przestrzegania prawa. I jeszcze raz powiem, bezpieczeństwo zwiększyło 

się również dzięki Straży Miejskiej, dlatego obserwujmy, przyglądajmy się, reagujmy. 

Często w mediach ludzie mają taką ocenę, że nie widzieli, nie korzystali, nie widzą 

działań w skali miesiąca, a ta ocena idzie tak ad hoc, żeby tylko skrytykować. Brońmy 

tej naszej jednostki, bo to od nich również zależy nasze bezpieczeństwo i bardzo im 

za to dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo, ja się skupiłam 

też na tym, czytając materiały Policji, widząc rzecz drastyczną tak naprawdę, ponieważ 

dotychczas mieliśmy w mieście - to akurat jest niechlubne - mieliśmy dotychczas 

założonych 50 Niebieskich Kart, a w 2022 roku doszło ich 87. Proszę zobaczyć jaka 

jest skala. Tutaj jest takie zdanie, stwierdzenie, że wśród sprawców przemocy 

dominują mężczyźni nadużywający alkoholu, to oczywiście nie po to, żeby w jakiś 

sposób Państwa obrazić. Natomiast wśród ofiar przemocy dominują kobiety i dzieci. 

Chciałabym zwrócić się z apelem o to, żebyśmy też zaczęli reagować na takie sprawy, 

bo wśród ofiar przemocy dominują dzieci. I to jest najgorsze. Wczoraj też był materiał 

w „Uwadze”, że kolejne dziecko pada ofiarą przemocy, jest posiniaczone i znajduje się 

na oddziale szpitalnym i wygląda na to, że sprawcą jest konkubent matki. I tutaj mamy 

troszeczkę zwrot sytuacji dlatego, że siostra tego konkubenta też mówi przed 

kamerami, że w tej rodzinie była faktycznie przemoc, nie ukrywając niczego, nie 

ukrywając swojego brata, ani swojej bratowej, że nadużywali alkoholu i to dziecko 

padało ofiarą przemocy. To co się dzieje dotychczas z 50 Niebieskich Kart dochodzi 

w jednym roku 87, to jest bardzo niepokojąca skala i uważam, że naszą rolą jest 

również reagowanie na takie rzeczy. Niechlubne niestety statystyki, ale tak to wygląda. 
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Agresja przeważnie po alkoholu, po środkach odurzających jak widać wzrasta i to                  

w makro skali.                             

Więcej głosów nie stwierdzono. 

9. Sprawozdania z funkcjonowania spółek: Wodociągi Kłodzkie sp. z o.o. 
oraz Zakład Administracji Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej 
Kłodzko sp. z o.o. w roku 2022. (Zał. nr 7) 

Sprawozdania zostały przedłożone radnym, były też tematem obrad Komisji Budżetu, 

Finansów i Polityki Gospodarczej, Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Ładu Przestrzennego oraz Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego.  

Uwag i zapytań do sprawozdań nie zgłoszono.  

10. Informacja o działalności jednostek organizacyjnych miasta w roku 2022 
w zakresie kultury, sportu i rekreacji (Muzeum Ziemi Kłodzkiej, Kłodzki 
Ośrodek Kultury, Powiatowa i Miejska Bibliotek Publiczna w Kłodzku, 
ZAMG GMK Sp. z o.o. - Kryta Pływalnia, Twierdza, Ośrodek Sportu 
i Rekreacji). (Zał. nr 8) 

Informacja został przedłożona radnym, była omawiana na Komisji Budżetu, Finansów 

i Polityki Gospodarczej oraz Komisji Edukacji i Kultury.  

Uwag i zapytań do przedłożonego materiału nie stwierdzono.   

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miejskiej Kłodzko na lata 2023-2033, druk nr 543. (Zał. nr 9) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 543 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kłodzko 

na lata 2023-2033, druk nr 543. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LX/536/2023. (Zał. nr 10) 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej 
Kłodzko na 2023 rok, druk nr 544. (Zał. nr 11) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 544 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 2023 rok, 

druk nr 544. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LX/537/2023. (Zał. nr 12) 
 

Salę obrad opuścił radny Pan Jacek Kubicki. Na sali obecnych 20 radnych.  

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych 
na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 538. (Zał. nr 13)  

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 538 bez poprawek.  

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Pan Piotr 

Bryła poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku                    

nr 538 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się 

o uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 538. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LX/538/2023. (Zał. nr 14) 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Aktualizacji „Programu usuwania 
azbestu z terenu Gminy Miejskiej Kłodzko z perspektywą do 2032 r.”,        
druk nr 539. (Zał. nr 15) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej Pani Aneta 

Łosiewicz poinformowała, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na 

druku nr 539 bez poprawek.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 539 bez poprawek.  

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Pan Piotr 

Bryła poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku                    

nr 539 bez poprawek.  

Głos zabrał radny Pan Zbigniew Kucharek: Wysoka Rado, Pani Przewodnicząca, 

Panowie Burmistrzowie. Pytanie jest proste, a może nie proste, ponieważ dotyczyć 

będzie całego tego problemu rozłożonego na kilka lat. Widać, że mamy domy, które 

są pokryte azbestem i moje pytanie na ile to będzie dotowane, i czy to będzie tylko 

utylizacja w kosztach Urzędu czy też jakieś dodatkowe pieniądze na demontaż tego 

z dachu itd.? Nie znam procedur, dlatego zadaję pytanie. 

Odpowiedzi udzielił Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, 

Wysoka Rado. Panie radny, ten program przede wszystkim pomaga nam                                     

w zinwentaryzowaniu tych miejsc na terenie miasta gdzie tego typu pokrycia dachowe 

występują. Ten program otworzy nam możliwość pozyskiwania różnego rodzaju 

środków z zewnętrznych źródeł np. z WFOŚ czy NFOŚ na utylizację tych 

niebezpiecznych odpadów, oczywiście z dofinansowaniem gminy, ale w tej chwili nie 

jestem w stanie podać Panu radnemu dokładnych proporcji procentowych jak to będzie 

wyglądało, bo to jest uzależnione od konkretnego programu i tego w tej chwili nie 

pamiętam. 

Więcej pytań nie stwierdzono.      

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia Aktualizacji „Programu usuwania azbestu z terenu Gminy 

Miejskiej Kłodzko z perspektywą do 2032 r.”, druk nr 539. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LX/539/2023. (Zał. nr 16) 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 
bezprzetargowym na czas nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, 
której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, z dotychczasowym 
dzierżawcą, druk nr 541. (Zał. nr 17) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 541 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość, z dotychczasowym dzierżawcą, druk nr 541.   

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LX/540/2023. (Zał. nr 18) 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 
bezprzetargowym na czas nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, 
której przedmiotem jest ta sama nieruchomości, z dotychczasowym 
dzierżawcą, druk nr 542. (Zał. nr 19) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznej.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 542 bez poprawek.  

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość, z dotychczasowym dzierżawcą, druk nr 542.   

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LX/541/2023. (Zał. nr 20) 
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji 
z mieszkańcami gminy w sprawie zniesienia urzędowych nazw 
miejscowości – części miasta Kłodzka: Dolnia, Goszyce, Książek, 
Leszczyny, Nowy Świat, Ustronie, Zarzecze, druk nr 540. (Zał. nr 21) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poprosiła o przedstawienie opinii 

Komisji merytorycznych.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego Pan Zbigniew Nowak poinformował, że Komisja wnioskuje 

o przyjęcie projektu uchwały na druku nr 540 bez poprawek.  
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Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Pan Piotr 

Bryła  poinformował, że Komisja wnioskuje o przyjęcie projektu uchwały na druku 

nr 540 bez poprawek.  

Głos zabrał radny Pan Stanisław Bartczak: Panie Burmistrzu, chciałbym zapytać 

z jakiego powodu wziął się pomysł zmiany tych nazw regionów miasta Kłodzka,                       

w jakim celu ma to służyć?  

Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

w tym momencie zobaczę do uzasadnienia czy nie jest tam wpisana informacja czego 

to dotyczy. Przyznam się, że uzasadnienia nie przeczytałem, ale podejrzewam, że 

chodzi o zmianę przepisów związanych z wytycznymi Ministerstwa Spraw 

Wewnętrznych i Administracji. Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: 

Pierwotnie nie było przeprowadzonych konsultacji, w związku z tym musimy je 

przeprowadzić. Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Michał Piszko: Chodzi o art. 8 ustawy 

z dnia 29.08.2003 r. o urzędowych nazwach miejscowości i obiektów fizjograficznych. 

Urzędowa nazwa miejscowości jest ustalana lub znoszona na wniosek rady gminy                     

na której jest dana miejscowość. Rada Miejska podjęła dnia 25.11.2021 r. uchwałę 

w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji  

o zniesienie nazw miejscowości wymienionych części miasta. Wymienione 

w urzędowym wykazie nazwy części miasta Kłodzka nie funkcjonują w obrocie 

prawnym zarówno w zakresie ewidencji ludności do celów meldunkowych jaki 

i w zakresie ewidencji  gruntów i budynków, dlatego zaszła konieczność zmiany tych 

nazw.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Uzupełniono formalnie o konsultacje, 

których pierwotnie nie przeprowadzono.   
 

Więcej głosów nie stwierdzono. 
 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami gminy 

w sprawie zniesienia urzędowych nazw miejscowości – części miasta Kłodzka: Dolnia, 

Goszyce, Książek, Leszczyny, Nowy Świat, Ustronie, Zarzecze, druk nr 540. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LX/542/2023. (Zał. nr 22) 
 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zezwolenia na nieodpłatne wykorzystanie 
herbu Miasta Kłodzka, druk nr 537. (Zał. nr 23) 

Projekt uchwały został przedłożony radnym. 

Uwag i zapytań do projektu nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie zezwolenia na nieodpłatne wykorzystanie herbu Miasta Kłodzka, 

druk nr 537. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LX/543/2023. (Zał. nr 24) 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, że zezwolono Parafii Podwyższenia Krzyża 

Świętego w Kłodzku na nieodpłatne wykorzystanie grafiki herbu kłodzkiego w celu 

umieszczenia go na koszulkach sportowych, które będą wykorzystane podczas 

zawodów sportowych w piłce nożnej. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta 
Kłodzka, druk nr 545. (Zał. nr 25) 

Projekt uchwały został przedłożony przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

Uwag i zapytań do projektu uchwały nie stwierdzono. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Kłodzka, druk nr 545. 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 2, wstrzymało się – 2.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LX/544/2023. (Zał. nr 26) 
 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji, druk nr 546. (Zał. nr 27) 
Projekt uchwały został przedłożony przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Szanowna Pani Przewodnicząca, 

Szanowne Panie Radne, Panowie Radni, Szanowni Goście oraz Szanowni 

Mieszkańcy, którzy oglądają majową sesję. Odpowiedź Pana Przewodniczącego 

Adama Kwasa na złożoną petycję przez sześćdziesiąt osób, a nie tylko przeze mnie 

jest po prostu nie do zaakceptowania, jak również nie do zaakceptowania jest 

stanowisko Pana Burmistrza gdyż nie przesłuchał naocznego świadka. Natomiast 

stanowisko Pana Burmistrza Wiesława Tracza, który doszedł do wniosku, że jak 

mieszkańców stać na samochód, to i stać na zapłatę za parking - komentował tego nie 

będę. Dostaniecie Państwo odpowiedź na piśmie. Zobaczycie ile jest niejasności 

i niedociągnięć. I pytanie, dlaczego złożony wniosek w dniu 15.09.2021 roku by oddać 

bezpłatnie parking mieszkańcom wylądował w koszu na śmieci i półtora roku tam leży? 

Gdybyście Państwo w 2021 roku zajęli się mieszkańcami i ich parkingiem, to ZAMG 

nie montowałby szlabanów i nie wydawał 100 tys. zł i dzisiaj nie musiałbym                                 

z sześćdziesięcioma mieszkańcami pisać petycji. Szanowny Panie Przewodniczący 

Adamie Kwas i Panowie Burmistrzowie, nie przeczytaliście niestety petycji do końca, 

bo ja petycję dlatego napisałem, bo nie chciałem pisać skargi i za to mnie dzisiaj 

oczerniacie, zamiast mi podziękować, że nie poszła skarga, tylko petycja. To wszystko. 

Dziękuje.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Adam Kwas:                  

Po pierwsze, chciałem Wysokiej Radzie przypomnieć, że stanowisko w sprawie 

proponuje Komisja a nie ja osobiście. Podpisałem uzasadnienie do projektu uchwały, 

natomiast Komisję prowadził Pan Wiceprzewodniczący Jacek Kubicki. Wniosek 

radnego czy petycja, to jest inna kategoria prawna i inne narzędzie. Radny ma 

możliwość wnioskowania do budżetu, wnioskowania na Komisjach, ma możliwość 

wnioskowania na sesjach i te wnioski są traktowane jak najbardziej poważnie. 

Zwracamy się z wnioskiem Komisji do Burmistrza. W tym przypadku Pan radny w roku 

budżetowym wychodzi z propozycją zubożenia gminy o 150 tys. zł i nie podaje źródeł 

finansowania, bowiem trzeba by było  zmienić w tym momencie budżet, budżet 

jednostki komunalnej, osoby prawnej, ponieważ tam w tym budżecie były wydatki 
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i teraz wykazywane są przychody. O ile dobrze pamiętam przychód z samych 

abonamentów parkingowych jest w wysokości 3 tys. zł miesięcznie, co daje rocznie, 

licząc choćby 8 miesięcy ok. dwudziestu paru tysięcy złotych, nie licząc wpływów                  

z biletów parkingowych. Tam z różnych względów działają firmy komercyjne. Jeśli 

chodzi o meritum sprawy, to w odpowiednim trybie zajęła się tym wszystkim Komisja 

Gospodarki Komunalnej z Przewodniczącym Komisji, który z Burmistrzem był na 

spotkaniu z mieszkańcami nie dalej jak dwa dni temu, to zapewne Pan 

Przewodniczący Komisji będzie uprzejmy o tym poinformować. Natomiast tutaj 

działanie w sytuacji, kiedy komunalna osoba prawna ponosi koszty, kiedy traci dochód, 

jest moim zdaniem nie do przyjęcia, ponieważ jeśli mamy takie wnioski, to powinniśmy 

jako radni być odpowiedzialni za całe miasto, a nie tylko za parking przy                                     

ul. Kusocińskiego, wskazać źródła finansowania ubytków budżetowych, które 

niewątpliwie powstałyby gdybyśmy udostępnili ten parking dla mieszkańców. W trakcie 

obrad Komisji uzyskaliśmy informację potwierdzoną przez Pana Przewodniczącego 

i przez Pana Burmistrza, że trwają rozmowy z mieszkańcami we właściwym trybie. 

Komisja podjęła inicjatywę i z mieszkańcami się w tej sprawie dogadała. Będzie 

prawdopodobnie urządzony parking, ale o tym pewnie powie krótko Pan 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej. I to jest właściwy tryb. Później 

oczywiście mamy kwestie budżetowe, które ustalamy wspólnie z Burmistrzem, bowiem 

Burmistrz projektuje budżet i ewentualnie wtedy ruszy inwestycja, myślę, że 

z sukcesem i pomyślnością. Dziękujemy Panu radnemu za podjęcie inicjatywy, tak czy 

inaczej sprawa zmierza ku szczęśliwemu zakończeniu. Natomiast proszę też mieć na 

uwadze, że komunalna osoba prawna, spółka prawa handlowego powinna 

wypracowywać dochody i po to powołaliśmy spółkę, wyposażyliśmy w majątek, żeby 

nie finansować całokształtu jej działalności. W tej chwili jest bardzo trudny moment 

budżetowy i mamy taką  sytuację, że nie możemy rezygnować z dochodów, stąd takie 

stanowisko, ale też proszę pamiętać, że sprawa zmierza ku pomyślnemu zakończeniu 

i ku obopólnemu zadowoleniu mieszkańców i pewnie Pana radnego. Dziękuję bardzo. 

Głos zabrał radny Pan Piotr Bryła: Pani Przewodnicząca, Panie radny, myśmy 

wspólnie na Komisji Spraw Obywatelskich i Komisji Gospodarki Komunalnej 

wypracowali stanowisko, że całkowite otworzenie tego parkingu dla mieszkańców nie 

poprawi bezpieczeństwa ulicy Kusocińskiego, a to jest główny nacisk mieszkańców, 

radnych i Pana Burmistrza, żeby jednak przebudować tą ulicę. Doskonale Panowie 

o tym wiecie, że mieszkańcy ulicy Kusocińskiego jaki i inni mieszkańcy tego osiedla 

mogą parkować na tym parkingu od godziny 19:00 do 07:00, a trwają prace                         

z Panem Burmistrzem, aby jeśli zajdzie taka potrzeba, ten parking udostępnić dla 

mieszkańców od 18:00 do 08:00. Wiemy doskonale, że jest tam przychodnia zdrowia 

do której przyjeżdżają klienci, którzy zajmą ten parking i dalej mieszkańcy z niego nie 

będą korzystać jeśli będzie on całkowicie otworzony. Problem polega na tym, żeby 

pomyśleć o przebudowie ulicy Kusocińskiego, o umożliwieniu budowy czy 

zaprojektowaniu budowy zatoczek, takich jak przy sklepie Dobosz, aby w ten sposób 

eliminować te zagrożenia w ruchu drogowym.  

Głos zabrał radny Pan Stanisław Bartczak: Chciałbym się odnieść do tej kwestii, bo 

Szanowni Państwo Radni, cały czas jest pytanie z czego wziął się ten spór? On nie 

musiał istnieć. My rozumiemy i mieszkańcy rozumieją, jak z nimi rozmawiałem, że 

oczywiście też chcemy partycypować zapewne w kosztach utrzymania parkingu,                  
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bo wiadomo, że musimy te pieniądze mieć, bo to są nasze parkingi, ale przypomnę 

i bardzo bym prosił, żeby na tym się skupić, z czego wyniknął problem. Jak na 

Kusocińskiego parking nie był udostępniony jako płatny, mieszkańcy parkowali na 

chodniku, również na zakręcie i troszkę dalej w stronę Salusa i nikt im nie dawał 

mandatów, nikt nie stawiał znaku zatrzymywania się i postoju, i był wtedy spokój. 

Ludzie sobie tam stawali, był spokój i nikt nie reagował. W momencie kiedy został 

uruchomiony ten płatny parking, wtedy postawiono znaki zatrzymywana się i postoju,  

i zaczęto nakładać mandaty tym mieszkańcom, którzy tam stawiali sobie za darmo.                  

I to jest punktem zapalnym, bo do mnie mieszkańcy pierwsi zaczęli dzwonić, dlaczego 

oni teraz mają płacić mandaty, a przedtem tu stawiali i nikt nie widział zagrożenia,                    

a teraz się widzi zagrożenie tylko wtedy, kiedy powstał ten parking płatny. I dlatego oni 

do mnie mówili, myśmy rozmawiali, konsultowałem i też przekonywałem, że pewnie 

przyjdzie taki czas, że pewnie radni i Państwo w konsultacji z mieszkańcami, będziemy 

musieli rozmawiać o tym, żeby jednak te parkingi partycypować minimalnym kosztem, 

żeby jednak tych pieniędzy szukać. Ale spór jest o to, skoro wtedy stawiali sobie za 

darmo, a teraz muszą płacić mandaty, to ich się teraz zmusza, żeby płacić te 12 

godzin. I tutaj o to chodzi, chodzi o tą sprawiedliwość, zasadę równego traktowania 

wszystkich. I dopóki nie rozwiążemy tego problemu, że albo się umawiamy, że parkingi 

dla mieszkańców wszystkie są bezpłatne, albo jednak dogadamy się z mieszkańcami, 

że jakiś abonament, bo ja jestem za tym, żeby pieniądze do budżetu wpływały, bo 

przecież za darmo nikt nam tych parkingów nie będzie naprawiał czy sprzątał. Ten 

problem wyniknął z tego powodu. Gdyby nie było tych znaków zakazu zatrzymywania 

się i postoju, i dalej byłoby jak w poprzednich latach nie byłoby żadnego szumu.                       

A teraz nie mogą stawiać, stąd wyszedł problem i o tym już mówiłem na Komisji, że co 

innego jest przekazanie mieszkańcom chociaż w tym trybie tymczasowym – bezpłatnie 

24 godziny na dobę. Drugi problem, który Państwu przedstawiłem na Komisjach to jest 

właśnie spowodowanie, żeby ten parking na ul. Kusocińskiego wybudować, zrobić, ale 

tu była nasza propozycja, bo Pan Burmistrz słusznie zauważył, że równoległe parkingi, 

bo to już dawno można było zrobić, ale my też proponujemy skośne parkingi, bez 

zmiany organizacji ruchu, gdzie będzie wykorzystywany ten teren więcej, 

ekonomicznie i więcej tych miejsc parkingowych będzie, co również rozluźni parkingi 

pod Salusem. Daliśmy oczywiście jeszcze trzeci pomysł, żeby parkingi które są na ul. 

Sportowej również były odpłatne dla przyjeżdżających i jakieś symboliczne sumy były 

wpłacane i również pracownicy czy klienci Salusa, żeby stawiali tam te auta, bo parking 

żeśmy wybudowali, włożyliśmy dużo pieniędzy i z tego korzyści miasto nie ma. To jest 

kwestia oznakowania, dogadania się. I czwarta kwestia, nie wiem czy Państwo o niej 

słyszeli, którą proponowałem, wtedy jak załatwimy te wszystkie trzy punkty będziemy 

rozmawiać – mam nadzieję – o tym w jaki sposób zrobić, żebyśmy pobierali jednak 

i mieli wpływy za użytkowanie parkingów, również mieszkańców. I to jest kwestia 

czwarta, w dalszej perspektywie, żeby o niej rozmawiać. Ten spór od tego się zaczął, 

bo gdyby nie było tych znaków zatrzymywania i postoju, tam nie byłoby dzisiaj 

problemu. Byśmy czekali, rozmawiali jak to zrobić, żeby pieniądze wpływały do gminy 

z parkingów, a już wspominałem chyba ze trzy lata temu czy dwa, że jestem za tym, 

żeby parkingi, te co są bezpłatne np. przy ul. Zofii Stryjeńskiej, żeby uiszczać jakąś 

opłatę jako mieszkaniec, ponieważ nie miałem nigdy gdzie postawić tego auta, jak 

przyjeżdżałem z pracy po prostu nie miałem gdzie auta postawić, a mieszkam blisko, 

więc byłem gotowy, żeby zapłacić jakąś symboliczną sumę, ale to jest kwestia 
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dyskusyjna. Ja nie chcę za darmo i mieszkańcy też mi mówią, że oni nie chcą za 

darmo, żeby ktoś im dawał, ale żeby to była taka sprawiedliwość zrównoważona 

i wszyscy jednakowo byli traktowani.  

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Panie radny Piotrze, niestety nie ma Pan 

racji. Pan tam nie parkuje, Pan tam nie mieszka i nie zna Pan pretensji mieszkańców. 

A przypominam jednak, że obie Komisje, Komisja Spraw Obywatelskich i Komisja 

Gospodarki Komunalnej wydała opinię, żeby mieszkańcom udostępnić ten parking. 

Jasno i czytelnie – dać mieszkańcom. I później zaczęliśmy kręcić w tą stronę, w tą 

stronę, wie Pan jak to wyszło. Nie jest to w porządku i my do tego wrócimy z Panem 

Stanisławem. Teraz należy być wiarygodnym Panie Piotrze, niech się Pan nad tym 

pochyli i zrobi wszystko, żeby teraz oddać parking, zrobić zatoczki i ludzie później 

przejdą na zatoczki i będziecie mieli później parking, jak już taki jest brak gotówki, paru 

groszy. Zróbmy w ten sposób. Mieszkańcy są najważniejsi. Nie można tak kręcić, bo 

tu 3 tys. zł wpadnie na miesiąc. Jakie to są pieniądze względem bezpieczeństwa ludzi? 

Jakie to są pieniądze? Jak Panowie chcecie zmieścić trzy samochody na 

sześciometrowej jezdni? Jak Wy to chcecie zmieścić? I jeszcze na chodniku dwa 

wózki, bo taki jest przepis. Nie można tego zrobić. Proszę się wczytać w nasze pisma 

i wszystko by było w porządku. Bardzo proszę, oddajmy parking, zróbmy zatoczki 

i przeprowadzimy ludzi z parkingu na zatoczki, i parking będzie przynosił dochody jak 

już tak strasznie tego chcecie. 

Głos zabrał radny Pan Zbigniew Nowak: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado. 

Przede wszystkim Panie radny na Komisji o której Pan mówi została przegłosowana 

opinia, żeby parking mieszkańcom udostępnić. Koniec cytatu. Taka była opinia. Opinia 

nie jest wiążąca dlatego, że za tą opinią głosowało dwóch członków, dwóch się 

wstrzymało, a dwóch nie głosowało., więc nie można tego uznać jako opinię. Radny 

Pan Bogusław Procak: Nieprawda. Radny Pan Zbigniew Nowak: Głosowaliśmy nad 

opinią, żeby parking mieszkańcom udostępnić. Nie było powiedziane – nieodpłatnie. 

To jest zamknięta sprawa. W dniu 23 maja, o godz. 15:30 spotkaliśmy się 

z mieszkańcami tych dwóch punktowców przy ul. Walasiewiczówny. Na tym spotkaniu 

byłem ja, był radny Armin, Pan Burmistrz i Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej. 

Porozmawialiśmy z mieszkańcami, daliśmy im pewne propozycje odnośnie 

wybudowania im miejsc postojowych na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko naprzeciwko 

ich budynków. Oczywiście zaprotestowali, nie chcą tam parkingu, chcą mieć tam plac 

zabaw dla dzieci, chcą siłownię. Oczywiście, powiedzieliśmy, że złożymy taki wniosek 

do budżetu na rok 2024, żeby im to wykonać. Nie chcą tam parkingu, trudno. Następnie 

Burmistrz złożył im taką propozycję, że na ulicy Kusocińskiego, patrząc od ul. 

Malczewskiego zostanie wyłączony cały chodnik z prawej strony i wzdłuż ulicy zostaną 

wytyczone miejsca postojowe. To jest w tym roku. Jeżeli chodzi o parking przy ul. 

Kusocińskiego, to już wcześniej mieszkańcom mówiłem, że on jest udostępniony 

bezpłatnie od godz.19:00 do 07:00, czego mieszkańcy nie wiedzieli. Chodziliście 

Panowie po domach, zbieraliście podpisy, ale jakoś żeście tego nie powiedzieli, że 

mieszkańcom nieodpłatnie jest udostępniony parking od godz. 19:00 do 07:00. Może 

akurat u tych z którymi rozmawialiśmy nie byliście. Pan Burmistrz podjął taką decyzję, 

że będzie rozmawiał z Dyrektorem OSiR, aby ten parking dla mieszkańców z biletem 

zerowym został udostępniony od godz. 16:00 do 08:00. Oprócz tego w budżecie na 

rok 2024 znajdziemy jakieś pieniążki, żeby wykonać miejsca postojowe wzdłuż ulicy 
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Kusocińskiego patrząc od ul. Malczewskiego z drugiej strony. Ja mówiłem o prawej 

stronie, a teraz mówimy o lewej dlatego, że w parku, który też został pięknie zrobiony 

jest ścieżka spacerowa dla mieszkańców, więc można ten chodnik wyłączyć i zrobić 

miejsca postojowe, a ruch pieszych przerzucić do tego parku. Jeżeli chodzi o miejsca 

parkowania skośne, to jest dodatkowy koszt dlatego, że trzeba by wybrać skarpę, to 

wszystko trzeba utwardzić, za wiele samochodów by tam nie weszło. Jeśli zrobimy 

miejsca parkingowe z jednej i z drugiej strony, to myślę, że dla mieszkańców to 

wystarczy. A poza tym wyjazd z parkingu pod skosem byłby bardziej niebezpieczny 

dla kierowców niż jak będzie samochód parkował wzdłuż ulicy dlatego, że kierowca, 

który będzie chciał się włączyć do ruchu będzie widział w lusterku czy ktoś jedzie czy 

nie. Wyjeżdżając pod skosem nie będzie miał takiej widoczności. Ruch na tej ulicy 

zostanie dalej dwukierunkowy dlatego, że będzie wtedy cała ulica przejezdna. Zostaną 

postawione znaki ograniczające prędkość do 40 km/h. Mieszkańcy byli z tego bardzo 

zadowoleni, porozmawialiśmy o różnych sprawach i rozeszliśmy się do domu. Wydaje 

mi się Panowie, że Wy wokół tego więcej robicie szumu i zamieszania niż naprawdę 

jest. Dziękuję. 

Głos zabrał radny Pan Adam Kwas: Pani Przewodnicząca składam wniosek formalny 

o zakończenie dyskusji w tym temacie. Wszystko zostało powiedziane. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Przyjmuję ten wniosek. Szanowni 

Państwo myślę, że kręcimy się już w kółko, nie osiągniemy tutaj żadnego rezultatu, 

a ktoś chce zrobić pod publikę. Nie będziemy udostępniać tutaj tej przestrzeni pod 

publikę. Musimy się trzymać merytorycznie porządku obrad. Już nie udzielam głosu 

i zakańczam dyskusję przyjmując wniosek radnego Pana Adama Kwasa.                      

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska poddała pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji, druk nr 546. 

Głosowanie: za – 15, przeciw – 2, wstrzymało się – 3.  

Uchwała została podjęta i otrzymała nr LX/545/2023. (Zał. nr 28) 

                   

21. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Głos zabrała radna Pani Teresa Ludwin: Chciałam prosić o odpowiedź na pytanie 

w sprawie ul. Letniej. Temat był wielokrotnie omawiany przez radnych i Pan Burmistrz 

też odpowiadał, ale być może nie wszyscy usłyszeli, bo mieszkańcy ul. Letniej do mnie 

się zwrócili, żebym dzisiaj zadała to pytanie. Kiedy będą montowane progi zwalniające 

na ulicy Letniej i czy jest szansa na zamontowanie lustra z wyjazdu od strony 

budynków ul. Letniej, bo tam jest brak widoczności?  

Odpowiedzi udzielił Zastępca Burmistrza Pan Wiesław Tracz: Postaram się 

odpowiedzieć na pytania zadane przez Panią radną. Pierwsze pytanie i odpowiedź na 

to pytanie. Progi zwalniające powinny być zamontowane do końca czerwca. Jeżeli 

chodzi o lustro, to przyznam szczerze, że wcześniej do mnie nie dotarł taki konkretny 

wniosek, ale jeżeli chodzi o montaż luster, to tutaj nie ma większego problemu. Jeżeli 

będzie konkretnie wskazane to miejsce gdzie to lustro ułatwi ruch i zapewni 

odpowiednie bezpieczeństwo, to jest też możliwość jego ustawienia. Wyprzedzając 

ewentualne kolejne pytania powtórzę tylko to co mówiłem na poprzedniej sesji, że 



16 
 

równocześnie toczy się proces związany z przygotowaniem projektu przebudowy ulicy 

Letniej z głównym uwzględnieniem budowy chodnika wzdłuż tej ulicy, w tej chwili 

zbierane są oferty. Myślę, że ten rok niestety, bo to trochę trwa, procedura także trwa 

i musimy to przejść, dlatego ten rok będzie zajęty na wykonanie dokumentacji, 

a wykonanie tego zadania będzie możliwe dopiero w przyszłym roku. Natomiast, 

jeszcze od siebie dodam, że oczywiście po tym pierwszym nawalnym ruchu, który tam 

miał miejsce, w tej chwili jest tam znacznie spokojniej i wiadomo, że to bezpieczeństwo 

tam trzeba wzmocnić, ale nie wygląda tam ta sytuacja tak drastycznie jak wyglądała 

na samym początku. Wszyscy się powoli przyzwyczajamy do tego nowego miejsca 

i ten ruch zaczyna się rozkładać bardziej równomiernie pomiędzy poszczególnymi 

centrami handlowymi, ale mamy na względzie tak jak mówiłem, przebudowę 

i zapewnienie bezpieczeństwa dla ruchu kołowego i pieszego.  

Salę obrad opuścił radna Pani Aneta Łosiewicz. Obecnych na sali 19 radnych. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Pan Zdzisław Duda: Panie Burmistrzu, czy 

stawka zerowa obowiązująca w godzinach od 16:00 do 8:00 może być też 

wprowadzona na dwóch pozostałych parkingach przy ul. Muzealnej i ul. Czeskiej? 

Byłoby to sprawiedliwe dla wszystkich mieszkańców.  

Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Państwo. Panie radny, będziemy o tym rozmawiać i przeanalizujemy tą sytuację. W tej 

chwili Panu nie odpowiem.  

Głos zabrała radna Pani Jolanta Kobak: Mam pytanie odnośnie ul. Letniej. Czy będą 

aplikowane jakieś środki zewnętrzne na przebudowę tej ulicy, czy będzie to 

realizowane z własnych dochodów? Czy to już wiadomo? Czy jakieś rozmowy się 

toczą? Dlatego o tym mówię, ponieważ kiedy powstawała kilka lat temu pierwsza 

galeria chodnik, który prowadzi od Twierdzy do galerii mimo, że ulica nie należała do 

miasta był budowany ze środków miasta i Starostwa. Myślę, że może zwrócić się do 

Starostwa w ramach rekompensaty, żeby można było wspólnie to wykonać, bo to 

będzie dla naszych mieszkańców.  

Salę obrad opuścił radny Pan Adam Kwas. Obecnych na sali 18 radnych. 

Burmistrz Miasta Kłodzka Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni 

Państwo, jeśli chodzi o sytuację galerii nr 1 i kwestię ulicy Noworudzkiej, to oczywiście 

podczas wykonywania tej inwestycji ul. Noworudzka została przebudowana 

i zmodernizowana przez Powiat Kłodzki we współpracy z Gminą Miejską Kłodzko. 

Odcinek od ronda w stronę galerii i do zamkniętego odcinka przy Leroy Merlin został 

wybudowany przez inwestora obiektu handlowego, później w 2012 roku, jak dobrze 

pamiętam, został przekazany do zasobu gminnego. Jeżeli chodzi o ulicę Letnią, to 

oczywiście jak tylko będziemy mieli dokumentację projektową, to będziemy się 

rozglądać za źródłami finansowania, czy to składania wniosków do programów 

krajowych czy ewentualnie innych, które pozwolą na tego typu rozwiązania, ale to 

dopiero wtedy jak będziemy mieli dokumentację projektową. Chciałem zwrócić 

Państwa uwagę na to, że przy tym nowym centrum handlowym, które było 

wybudowane, zgodnie z decyzją o warunkach zabudowy, jak również z uzgodnieniem 

dotyczącym komunikacji z tej nieruchomości Gmina Miejska Kłodzko czyli ja,  

wymusiliśmy na inwestorze przebudowę na całej długości ich nieruchomości                                    
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ulicy Letniej, którą to inwestor wykonał. Teraz będziemy musieli zrobić dokumentację 

projektową i oczywiście będziemy szukać źródła finansowania. Nie sądzę, aby 

Starostwo w jakikolwiek sposób partycypowało w tych kosztach, bo ani to droga 

Starostwa, ani żaden interes jednostki samorządu terytorialnego nie jest. Będziemy 

musieli to zrobić albo we własnym zakresie, albo znaleźć źródło finansowania 

zewnętrzne, ale to dopiero wtedy gdy będziemy posiadali dokumentację projektową 

na to zadanie.  

Więcej głosów nie stwierdzono.   

22. Wnioski i oświadczenia radnych. 
Nie stwierdzono.  

Salę obrad opuścił radny Pan Krzysztof Mąka. Obecnych na sali 17 radnych. 

23. Sprawy różne. 
 

Głos zabrał radny Pan Stanisław Bartczak: W sprawach różnych oczywiście muszę 

tutaj odnieść się do wypowiedzi Pana radnego Nowaka, bo jak mamy rozmawiać, to 

rozmawiajmy i mówmy prawdę, i uczciwie tak jak jest.  

Salę obrad opuściła radna Pani Jolanta Kobak. Obecnych na sali 16 radnych. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Proszę Pana, ale wraca Pan do 

tematu, który zamknęliśmy. Nie wiem jaki jest Pana cel. Radny Pan Stanisław 

Bartczak: To już Pani się dowie w jakim celu to mówię. Przewodnicząca Rady Pani 

Elżbieta Żytyńska: To nie jest Hyde Park, że Pan będzie wygłaszał co Pan chce 

i kiedy chce wchodząc na mównicę. Bardzo proszę uszanować to, że zamknęliśmy ten 

temat i po prostu niech on będzie zamknięty, a nie, że Pan sobie przeskoczy 

w kolejnym punkcie i będzie Pan dalej opowiadał, i dalej nawiązywał do tego samego.  

Radny Pan Stanisław Bartczak: Dwa słowa dosłownie. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: To nie będą dwa słowa, bo wywołuje 

Pan dyskusję, wywołuje Pan temat, na który trzeba odpowiedzieć, radni są 

w obowiązku udzielić odpowiedzi i kręcimy się w kółko. 

Radny Pan Stanisław Bartczak: Pani Przewodnicząca, ale to jest bardzo ważne co 

ja powiem. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Ja wiem, że to jest bardzo ważne, ale               

to jest bardzo ważne dla Pana. 

Radny Pan Stanisław Bartczak: Bardzo proszę o jedną minutkę, skracam temat                       

i zamykamy. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Bardzo proszę, niech Pan szybko 

wygłosi co Pan chce i zamknie ten temat.   

Radny Pan Stanisław Bartczak: Dziękuję za Pani wyrozumiałość. Panie radny 

Nowak, oczywiście my tu cieszymy się, że w końcu problem parkingów w okolicy                        

ul. Kusocińskiego zostanie przez organ wykonawczy w jakiś sposób rozwiązany, ale 

co do głosowania w sprawie oddania parkingu mieszkańcom, to jest Pan w błędzie. Ja 

zadam pytanie, przecież ten parking, który został udostępniony jako parking, czy on 

był zabroniony mieszkańcom, żeby mogli tam parkować? Nie. Mieszkańcy mogli na 

ten parking wjeżdżać czy to bezpłatnie w nocy czy w dzień. Nie był zabroniony. Każdy 

na ten parking mógł wjechać, każdy mógł zapłacić lub nie zapłacić. A myśmy głosowali 
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za oddaniem parkingu mieszkańcom nieodpłatnie na 24 godziny na dobę. I nad tym 

było głosowanie. Bo jak można głosować za czymś co jest.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Pan wywołuje emocje, a Pan Procak 

normalnie wali pięściami w stół. Myślę, że to jest finał tego wszystkiego, więc 

z orkiestrą myślę, że skończymy. Panie Burmistrzu, czy Pan chce w tym temacie 

jeszcze? Nie. W całkiem innym. Bardzo proszę, Pan Burmistrz ma głos.  

Radny Pan Bogusław Procak: Ale ja wcześniej się zgłaszałem Pani Przewodnicząca.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Ale Pan Burmistrz był pierwszy. 

Radny Pan Bogusław Procak: Ja w innym temacie. Zgłaszałem się. Pani mnie nie 

widzi. 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Znowu Jan Brzechwa „Na Jarmarku”. 

Dziękuję bardzo.  

Radny Pan Bogusław Procak: Ja Pani odpowiem na to.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: To nie jest jarmark, to jest 

posiedzenie Rady Miejskiej. Nie ma Pan głosu, Pan Burmistrz ma głos.  

Radny Pan Bogusław Procak: Dostanie Pani odpowiedź.   

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Proszę uprzejmie, Pan Burmistrz. 
 

Burmistrz Miasta Pan Michał Piszko: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. 

Panie radny, w Statucie jest jasno zapisane, że w momencie kiedy Burmistrz chce 

zabrać głos, Pani Przewodnicząca jest zobligowana do udzielenia takiego głosu poza 

kolejnością. Z całym szacunkiem do Pana, ale nie zna Pan Statutu. Szanowni Państwo 

chciałbym przedstawić informację dotyczącą końcowej sprzedaży węgla, która 

dostępna jest również na stronie internetowej Urzędu Miasta. Wobec wejścia w życie 

05 maja 2023 roku przepisów znowelizowanej ustawy z dnia 07 października 2020 

roku o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych, Gmina 

Miejska Kłodzko informuje, iż przystąpiono do sprzedaży końcowej paliwa stałego                  

z przeznaczeniem dla gospodarstw domowych. Celem zakupu węgla należy pobrać 

stosowne zaświadczenie z Ośrodka Pomocy Społecznej w Kłodzku na ul. 

Wyspiańskiego 2D. Zaświadczenie należy przedłożyć wraz z wnioskiem o zakup węgla 

podmiotowi prowadzącemu sprzedaż na preferencyjnych warunkach firmie SAM BUD 

ROL, czyli Towarowa Rampa ul. Kolejowa w Kłodzku. W celu ustalenia szczegółów 

zakupu należy się skontaktować telefonicznie pod numerem 666 062 072. Ta 

informacja jest dostępna na stronie internetowej. I bardzo ważna rzecz - przyjmowanie 

wniosków prowadzone jest od dnia 17 maja 2023 roku do dnia 30 czerwca 2023 roku. 

I też informacyjnie dla osób zainteresowanych - w Gminie Miejskiej Kłodzko pozostało 

do sprzedaży – stan na 17 maja – następujących paliw: Groszek II Wesoła – 419 ton, 

Groszek II Staszic – 7 ton, Ekogroszek Retopal – 23 tony, Orzech Wesoła – 16 ton, 

Orzech importowany 25 plus – 90 ton, groszek import – 247 ton. W sprzedaży 

końcowej węgla nie ma limitu ilościowego zakupu węgla przez gospodarstwo domowe. 

I zgodnie z nowelizacją ustawy jest możliwy zakup węgla w innej gminie, o ile 

wnioskodawca jest uprawniony do dodatku węglowego. Co ważne, wnioski o zakup 

rozpatrywane będą w kolejności wpłynięcia i do wyczerpania ilości paliwa stałego 

przeznaczonego do sprzedaży końcowej, do dnia 31 lipca 2023 roku.  
 

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Pani Przewodnicząca, ja już raz Pani 

zwracałem uwagę i żebym Pani jeszcze raz nie zwrócił uwagę. Bo są inne wiersze 

Brzechwy. Pani wie? Czytała Pani o innym wierszu? 
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Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Tak, zaraz się wypowiem.  
 

Radny Pan Bogusław Procak: Panie radny Zbigniewie, dlaczego Pan nas nie 

poinformował, Pana radnego i mnie, że będą rozmowy o parkingu? Razem byśmy 

poszli wspólnie i byśmy może więcej załatwili. A tak to się Pan wyrwał jak Filip z Konopi 

i teraz nas Pan tu oczernia. Niepotrzebnie. Widzi Pan? Odszedł Pan z kwitkiem i tyle.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Panie Zbigniewie, razem można 

więcej. Bardzo proszę. 

Radny Pan Zbigniew Nowak: Panie radny, proszę mi powiedzieć, dlaczego mnie jako 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej nie poinformowaliście o swoich 

wcześniejszych działaniach w tym rejonie?  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo, ja zamykam 

dyskusję.      

Radny Pan Bogusław Procak: Ja - ad vocem, jednak muszę jedno zdanie powiedzieć.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Jedno tak. 

Radny Pan Bogusław Procak: Panie Przewodniczący, mieszkańcy zwrócili się do 

Pana radnego Bartczaka. Pan radny jest już tak obciążony sprawami i zwrócił się do 

mnie, bo to jest mój okręg, więc ci mieszkańcy zwrócili się do nas. Niech Pan nie ma 

pretensji, że nie mają do Pana zaufania. No Panie radny, o to ma Pan do nas 

pretensje? Proszę ten temat zamknąć. Zamykamy temat i koniec.  

Radny Pan Zbigniew Nowak: Przede wszystkim Panie radny ja nie mówię, że mają 

mieszkańcy do Panów większe zaufanie, ja nie mówiłem o tym, tylko pytałem dlaczego 

żeście mnie nie powiadomili, skoro Pan mi zarzuca, że ja nie powiadomiłem Was?               

Po drugie, zwrócę Panu uwagę, że od zamykania dyskusji na jakiś temat jest 

Przewodnicząca Rady, a nie Pan.  

Radny Pan Bogusław Procak: Jedno słówko i zamykamy temat.  

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Ponieważ na ostatniej sesji faktycznie 

zwróciłam się do Pana z taką propozycją, że przez Pana działania przytoczyłam słowa 

wiersza Jana Brzechwy „Samochwała”, a Pan wypuścił w przestrzeń publiczną - bo 

myślę, że sprostowanie się ukaże do Gazety Kłodzkiej - tak naprawdę informacje 

o mnie i o Pani radnej Teresie Ludwin. I ja to Państwu chcę przeczytać. Myślę, że 

zgłębił Pan przepisy prawa prasowego, sprostowanie ma dotyczyć konkretnej rzeczy 

zawartej w artykule, a myśmy chyba w artykule obie się nie znajdowały, ale mimo 

wszystko Szanowni Państwo, przeczytam żebyście wyciągnęli Państwo wnioski. Użyto 

faktycznie naszych wizerunków, więc myślę, że jeżeli Pani radna nie dotarła, to bardzo 

proszę, bo to wpłynęło do Urzędu Miasta i takie sprostowanie do Gazety Kłodzkiej nr 

710, do artykułu pt. „Wielkanoc i Polityka” Pan radny Bogusław Procak odniósł się 

i napisał te słowa, zacytuję dosłownie to sprostowanie, cyt.: „ Szanowny Panie 

redaktorze, w moich życzeniach z okazji Świąt Wielkiej Nocy, które złożyłem 

mieszkańcom trzech ulic tj. Hołdu Pruskiego, Partyzantów i Wolno wkradł się błąd, 

oczywiście chodzi o wiceministra Klimatu i Ochrony Środowiska Ireneusza Zyskę, 

a nie o Ireneusza Dzyzgę, ale jeśli Panu redaktorowi to dokuczyło, to oczywiście 

przepraszam i prostuję.” Myślę, że na tym powinno się skończyć, ale niekoniecznie, 

bo Pan radny pisze dalej, cyt. „Odnośnie zniesmaczonej Pani radnej Teresy Ludwin, 

radnej z ul. Wolności, która twierdzi, że takich życzeń do nikogo by nie wysłała, więc 

ja myślę, że wysłałaby gdyby to Pani radna się starała o środki tak jak ja, a środki 

przydzielałoby jej ugrupowania polityczne, czyli Platforma Obywatelska. Natomiast 
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Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej Kłodzko Elżbieta Żytyńska, która siedzi na 

samorządowej kanapie przypomniała sobie wiersz J.Brzechwy pt. „Samochwała” 

i próbuje przypiąć go do mnie. Zasmuciło mnie to bardzo, gdyż Pani Terenia i Pani 

Elżbieta (…)” Tu jest Pani Terenia i Pani Elżbieta, nie wiem dlaczego nie Pani Elunia? 

C.d. cyt. „(…) mają wiedzę, że nigdzie publicznie się nie chwalę (…)” I Szanowni 

Państwo prosimy o odliczanie. Nigdzie publicznie się nie chwalę. Uwaga. Cyt. „(…) że 

prowadzę około 30 spraw mieszkańców, że finansowo wsparłem remont mieszkania 

gminnego przy ul. Łukasińskiego dla osoby Pana Edwarda, którego to remont w czynie 

społecznym podjął się Pan radny Stanisław Bartczak, aby zapewnić osobie 

niepełnosprawnej bezpieczeństwo, a pomógł mu również Pan radny Krzysztof Mąka. 

Znaczącą suma wsparłem matkę osoby niepełnosprawnej. Dwukrotnie wsparłem 

finansowo panią w bardzo trudnej sytuacji życiowej z Nowej Rudy, również choć 

mniejszą sumą wsparłem osobę po amputacji obu nóg. Wspólnie z radnym 

Stanisławem Bartczakiem ponosiliśmy koszty wydruku i koszty pocztowe wielu apeli 

w sprawie ochrony miejsc pracy, ochrony przedsiębiorców, składki na Covid 19, czy 

chociażby koszty wydruku i roznoszenia apeli w sprawie powstrzymania zakusów 

budowy spalarni odpadów medycznych w Kłodzku. Ostatnio sumą 100 zł wsparłem 

wyjazd młodzieży w celach sportowych, bo uważałem, że to najlepsze posunięcie, aby 

młodzież odciągnąć od wszelkiego rodzaju uzależnień. Wielu mieszkańców uważa, że 

to złośliwość ze strony dwóch wyżej wymienionych dam, lecz ja uważam, że to raczej 

malutka zazdrość, dlatego nie przypominam o drugim wierszu J.Brzechwy 

wskazującego kto siedzi na kanapie.”  

Myślę Panie radny, że mimo wszystko „Samochwała” zostaje, a ja dodaje do tego 

jeszcze kolejny wiersz dla Pana - „Szelmostwa Lisa Witalisa”. I na tym koniec jest 

mojego wywodu. Bardzo dziękuje. 
 

Głos zabrała radna Pani Teresa Ludwin: Miałam się do tego nie odnieść, bo mam 

duży dystans do siebie, do ludzi obok, to mi też pomaga przetrwać, mam również duże 

poczucie humoru. Przyznam szczerze, że trochę Pan mnie też i rozśmieszył, nawet 

nie wiem czy obraził? Może to zdecydowało, że Pan napisał Pani Terenia? Nie wiem? 

Nigdy, i ci którzy mnie znają przez lata wiedzą, że środków które otrzymujemy ze 

strony Rządu, czy innych jednostek nie dzieliłabym. Bo Pan się stara tam gdzie 

dostanie. Jak ja bym się starała, to ja ich nie dostanę, ale jak będzie rządzić 

ugrupowanie to konkretne, które reprezentuję, to wtedy ja się będę starała. Ja nigdy 

nie dzielę ludzi. Nigdy. W PCPR pracuję od lat na rzecz osób niepełnosprawnych 

i w każdym temacie gdy ktoś do mnie przychodzi o pomoc nie pytam skąd od 

przychodzi, kogo reprezentuje, tylko każdy otrzymuje tą pomoc. Wielokrotnie również 

otrzymywałam podziękowania ze strony polityków PiS, również zapytania w jakichś 

kwestiach problemowych i absolutnie nie mam z tym problemu. Raczej bym rozważała 

czy warto takie pisma pisać, z których absolutnie nic nie wynika, bo to, że się pomaga, 

to taka jest rola radnego, jako człowieka, że chce Pan pomóc. Czy to jest kwestią aby 

się chwalić? Gdybym zaczęła wyliczać i wypisywać ile pieniędzy tracę miesięcznie na 

licytacje dla osób niepełnoprawnych czy inne rzeczy, to naprawdę wyszłaby pokaźna 

kwota w stosunku do moich dochodów. Proszę Pana, aby Pan rozważał, czy warto 

pisać takie pisma, bo ma Pan oczywiście do tego prawo, ale takie pismo dla mnie jest 

trochę żenujące.  
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Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: To nawet nie jest pismo tylko 

sprostowanie w mediach, dlatego jest w obrocie publicznym, i dlatego postanowiłam 

je odczytać, żebyście Państwo wiedzieli. Według mnie, to sprostowanie dotyczy 

wyrażenia ilości tak naprawdę finansowego wsparcia ze strony Pana Procaka i chyba 

o to chodziło – kogo, jak i gdzie wsparł finansowo. Myślę, że na tym powinniśmy 

skończyć, bo nie ma czego komentować.   
 

Głos zabrał radny Pan Bogusław Procak: Pani Przewodnicząca, jedno słowo. 

Powiem otwarcie, całemu zajściu jest Pani winna. Te bez przerwy Pani uwagi, przecież 

to ludzie już nie mogą nawet tego słuchać. Albo rzuca Pani Pana Bartczaka na 

deskach, albo się czepia Pani mnie bezpodstawnie. Po co? Pytam się po co? Dlatego, 

że my staramy się ludziom pomagać? To takie uwagi są? Naprawdę, nie jest tu Pani 

polonistką tylko Przewodniczącą i proszę się powstrzymać. I my nigdy żeśmy nic nie 

mówili co żeśmy zrobili. Nigdy. To Pani to wywołała, a teraz ma Pani pretensje. Bardzo 

proszę, żeby się Pani powstrzymała. Naprawdę. Dziękuję.                 
     

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska: Szanowni Państwo proszę o zajęcie 

miejsc, bo ja jeszcze nie skończyłam sesji. Czy Pani radna Górska musi wyjść w tej 

chwili? Tak. To bardzo proszę. Jeżeli Państwo chcecie jeszcze zabrać głos 

w sprawach różnych, to bardzo proszę, bo ja oczywiście już tego dalej nie będę 

komentować. Tak jak powiedziałam, skończyłam tą dyskusję, odczytałam co miałam 

odczytać.  
 

Więcej głosów nie stwierdzono.    
 

24. Zakończenie sesji. 
Po zamknięciu dyskusji oraz wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Pani Elżbieta Żytyńska zamknęła obrady mówiąc: „Zamykam 

obrady LX sesji Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

 

Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 12:50 
 

Protokół sporządziła: Aneta Będkowska       

                          Przewodnicząca  

              Rady Miejskiej w Kłodzku 

 

                                                                      Elżbieta  Żytyńska 
 

 

 


